
Tiedoksi merkittävät asiat 

Vammaisneuvosto 31.10.2018 

1. Asukaspalveluiden johtoryhmä on nimennyt vammaisneuvostoon uudet edustajat 23.10.2018 
alkaen: varsinaisena edustajana toimii palvelupäällikkö Riitta Dincay (työllisyyspalvelut) ja 
varaedustajana Ulla Hautamäki (työllisyyspalvelut). 

2. Vammaisneuvosto on antanut lausunnon työosuusrahasta (liitteenä). Lausunto on toimitettu 
asiaa viime kokouksessa esitelleelle palvelupäällikkö Päivi Keskiselle sekä sosiaali- ja 
terveyslautakunnan sihteeri Mirva Veijalaiselle. Käsittely: Vs. vanhus- ja vammaispalvelujen 
johtaja Minna Lahnalampi-Lahtinen totesi, että asia menee lautakuntaan todennäköisesti ensi 
vuoden puolella (tammikuussa).

3. Vantaan kaupunki on ottanut käyttöön Ilmatieteen laitoksen tuottaman, jalankulkuväylien 
liukkaudesta varoittavan tekstiviestipalvelun. Palvelun voi tilata lähettämällä 
tekstiviestin jalankulku vantaa numeroon 16167. Lisätietoa palvelun käytöstä: 
http://www.vantaa.fi/uutisia/kaikki_uutiset/101/0/141486  

4. Vantaan kaupunginmuseon Kylli-hanke järjestää ilmaisia Kotiseutuni Vantaa -tarinatyöpajoja eri 
kohderyhmille, kuten eläkeläisyhdistyksille. Lisätietoja saa projektikoordinaattori Maiju 
Hautamäeltä, p. 050 302 6720, maiju.hautamaki@vantaa.fi.

5. Vantaalla ollaan ottamassa käyttöön uutta asiakas- ja potilastietojärjestelmää Apottia. Vantaan 
kaupungin tiedote Apotin käyttöönotosta löytyy verkosta: 
http://www.vantaa.fi/uutisia/kaikki_uutiset/101/0/141612

6. Tilannepäivitys: Reklamaatio Tikkurilan Mehiläisen ovista (pj. Kari Ali-Yrkkö). Käsittely: 
Puheenjohtaja kertoi, että ovista ei ole kuulunut mitään uutta. Tuolien tarpeesta 
aula/odotustilaan oli tullut elokuussa viesti, että asia edelleen selvityksessä. Puheenjohtaja 
lähettää uutta viestiä asiasta. 

7. Tilannepäivitys: esteettömyyden huomioiminen uudistetussa Tikkurilan uimahallissa (Ifa 
Kytösaho). Käsittely: Tilaisuuteen osallistunut hankesuunnittelupäällikkö Ifa Kytösaho kertoi, 
että vammaisneuvosto on aikoinaan vuonna 2007 antanut Tikkurilan uimahalliin liittyvän 
lausunnon, jossa oli viisi kohtaa. Vain yksi näistä kohdista (uusi allasnostin) huomioidaan 
nykyisessä uudistuksessa. Tilakeskuksen edustajana Kytösaho otti neuvoston jäsenten moitteet 
vastaan siitä, että heiltä ei ole pyydetty uutta lausuntoa asiaan liittyen. Vantaan invalidit kertoivat 
antaneensa oman lausuntonsa. Kytösaho lupasi selvittää, onko uudistettuun uimahalliin tulossa 
perhepukuhuonetta. Sihteeri lähettää Kytösahon kokouksessa esittämät diat neuvoston jäsenille 
sähköpostitse. 

8. Terveiset Tikkurilan aseman seudun kehittämistyöpajasta (Ifa Kytösaho). Käsittely: Tilaisuuteen 
osallistunut hankesuunnittelupäällikkö Ifa Kytösaho kertoi, että saavutettavuusasiat olivat siellä 
hyvin esillä, erityisesti opasteet esteettömille reiteille julkisiin kohteisiin. Vantaan 
kaupunginmuseoon on tulossa esteetön sisäänkäynti ja hissi. Kytösahon toivottiin vievän sellaisia 
terveisiä, että nykyinen bussiasema juna-aseman kupeessa on liian ahdas, joten bussit tulevat 
viime tipassa, ja odottelu asemalla on ikävää (ei penkkejä tms.). 

9. Terveiset Hyvinvointimessuilta 13.10. Käsittely: Vammaisneuvoston ständillä päivystäneet jäsenet
kertoivat, että tänä vuonna heitä ei lähestytty huolilla yhtä paljon kuin aiempina vuosina. Selvästi 
eniten puhututtivat taksikyydit/kuljetuspalvelut, kysyjissä sekä nuoria että vanhoja. 

10. Terveiset vaikuttamistoimielinten Uusi Vantaa -yhteistilaisuudesta 23.10. Käsittely: Puheenjohtaja
ja sihteeri kertoivat lyhyesti tilaisuuden sisällöstä; tavoitteena saada eri vaikuttamistoimielinten 
edustamien ryhmien näkemyksiä mukaan Uusi Vantaa -organisaatiouudistuksen valmisteluun. 
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11. Terveiset lentokentän uudistamisen informaatiotilaisuudesta 25.10. Käsittely: Tilaisuuteen 
osallistunut Olof Ekblom kertoi, että rakentaminen alkaa 2019 ja valmista on tarkoitus tulla 
vuonna 2021. Uudistaminen etenee nopeasti ja muutoksia on tulossa paljon, väliaikaisreiteissä 
vaihtuvuutta. Hän ehdotti, että vammaisneuvosto voisi tiedustella lattiamateriaalin/-kuvioinnin 
soveltuvuutta näkövammaisille. Puheenjohtaja totesi, että lentokentän uudistaminen tullee 
aiempien uudistusten tapaan vammaisneuvostolle lausunnolle. 

Esityslistan julkaisemisen jälkeen tulleita tiedoksi merkittäviä asioita: 

12. Soster-lautakunta hyväksyi kesäkuussa Väkivallaton Vantaa - lähisuhdeväkivallan vastaisen työn 
toimintasuunnitelman: 
http://www.vantaa.fi/instancedata/prime_product_julkaisu/vantaa/embeds/vantaawwwstructur
e/141999_Lahisuhdevakivallan_vastaisen_tyon_toimintasuunnitelma_2018-2022_Vantaa_f.pdf. 
THL ylläpitää www.nollalinja.fi -verkkosivustoa ja maksutonta nollalinja-tukipuhelinta numerossa 
080 005 005. Vammaisneuvoston jäsenten toivotaan viestivän Nollalinjasta taustayhteisöilleen. 

13. Omaishoitajaliitto järjestää Uudenmaan omaishoidon maakuntapäivän tiistaina 20.11.2018 klo 
9.30-16.00, Engel-Sali, Seurakuntien talo, Kolmas linja 22, Helsinki. Ohjelma ja 
ilmoittautumisohjeet löytyvät verkossa 
osoitteessa:  https://omaishoitajat.fi/tapahtuma/uudenmaan-omaishoidon-maakuntapaiva-
helsinki/

14. Puheenjohtaja kertoi, että kuljetuspalveluiden tiimoilta on tulossa yhteispalaveri Helsingissä. HSL 
omavastuuosuuksiin tulossa pieniä muutoksia. Vantaalta palaveriin ovat menossa 
vammaisneuvoston jäsenet Marja Kalvia ja Olof Ekblom. 

Seuraava kokous 28.11.2018. 
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